
Referat
Lolland-Falsters Stift – Møder

Stiftsrådsmøde 21. november 2023 - d. 21-11-2023 kl. 10:00 til 13:00

Deltagere: Anders Martin Lauritsen, Anne Birgitte Reiter, Anne Hopkins, Ebbe Balck Sørensen, Knud-Erik
Rasmussen, Marianne Gaarden, May-Brit Buchardt Horst, Michael Fagerlund, Palle Jacobsen, Steen Erik
Henriksen, Susanne Høegh Nielsen, Susanne Møller, Lene Møller Krabbesmark, Trine Frydkjær Paulsen
Afbud: Laura Håkansson, Anne Birgitte Reiter, Birthe Gunhild Friis

 

Mødepunkt Referat

1 - Godkendelse af dagsordenen

Til beslutning: 
Dagsordenen skal godkendes.

 Dagsordenen blev godkendt.

2 - Konstituering af stiftsrådet

Til beslutning: 
Jf. stiftsrådets forretningsorden skal der på årets
sidste mødes vælges en formand og næstformand
for det kommende år, ved skriftlig afstemning. Kun
læge medlemmer kan vælges.

Dertil skal der udpeges en repræsentant til
Budgetsamrådet, som også sidder for et år ad
gangen.

Stiftsrådet konstituerede sig således: Susanne Møller
modtog genvalg som formand og Steen Henriksen
blev genvalgt som næstformand. 

Knud-Erik Rasmussen blev genvalgt til
Budgetsamrådet.

3 - Fastsættelse af mødedatoer i 2024

Til beslutning: 
Stiftsrådets fire ordinære møder i 2024 skal
fastsættes. Der foreslås fire følgende tidspunkter, til
vedtagelse eller justering på mødet (medbring
kalendere for fælles koordinering):

Onsdag den 21. februar kl. 10-13
Torsdag den 16. maj kl. 10-13
Torsdag den 5. september kl. 10-13
Onsdag den 13. november kl. 10-13

Dertil foreslås det at afholde et strategi- og julemøde
torsdag den 12. december kl. 10-13.

De foreslåede mødedatoer blev godkendt.



4 - Økonomi: Status for det bindende stiftsbidrag

Til orientering: 
Vedlagt er budgetopfølgning pr. 10. november 2023
for det bindende stiftsbidrag, til stiftsrådets
orientering.

Prognosen for enkelte poster søges kvalificeret på
mødet.

Sager:
Bindende stiftsbidrag og stiftsmidler - til LOF's
stiftsrådsmøder i 2023 (2023 - 5679)

Bilag:
Budgetopfølgning Stiftsråd 2023

Stiftsrådet tog orienteringen til efterretning. Anders
Lauritsen oplyste, at Kirken i sommerlandet ikke
forventer at bruge hele deres budget i år.

5 - Økonomi: Bevilgede lån fra stiftsmidlerne

Til orientering: 
Vedlagt er oversigt over bevilgede lån hidtil i 2023
samt status for stiftsmidlerne, til stiftsrådets
orientering.

Oversigten omfatter ikke værdipapirer ud over
udbytte. GIAS-centret afventer vejledning fra AdF,
inden de kan bogføre for 2023.

Sager:
Bindende stiftsbidrag og stiftsmidler - til LOF's
stiftsrådsmøder i 2023 (2023 - 5679)

Bilag:
Oversigt stiftsmidler 13.11.2023, Oversigt over
bevilgede lån i 2023 pr. 131023

Stiftsrådet tog orienteringen til efterretning.

6 - Fra Ebbe Balck: Rapportering af
kapitalforvaltning ved Jyske Capital - oktober 2023

Til orientering:
Ebbe Balck Sørensen orienterer om seneste nyt fra
Stifternes Kapitalforvaltning. Hertil er vedlagt
rapporteringen for oktober 2023 af den fælles
kapitalforvaltning. Den viser, at årets første 10
måneder har resulteret i et tidsvægtet afkast på 2,11
% efter omkostninger. Dertil er vedlagt referat af
møde i Stifternes Kapitalforvaltning den 6.
september 2023.

Til drøftelse: 
Vedlagt er også brev fra formanden for Stifternes

Ebbe Balck Sørensen orienterede om årets hidtidige
afkast på 2,11 %. Ved en uændret rente forventes
der et afkast på op til 4,5 % i 2024. Stiftets samlede
formue ved udgangen af oktober 2023 er ca. 61,4
mio. kr.
 
Bestyrelsen for Stifternes kapitalforvaltning skal
mødes med Jan Andersen fra Jyske Bank om
aktieinvestering den 23. februar 2024; det vil Ebbe
orientere om på senere møde.
Stiftsrådsmedlemmerne er velkomne til at sende
spørgsmål eller synspunkter til Ebbe forinden.
 
Bestyrelsen har i brev til stiftet bedt stiftsrådet om at
uddybe rådets forslag om en justering af vedtægten,
så der gives mulighed for at indplacere en del af
kapitalen på bankkonti. Tilsyneladende er det blevet



Kapitalforvaltning, Jørgen Nielsen, som svar på
stiftsrådets henvendelse vedrørende de
vedtægtsændringer, der blev drøftet på stiftsrådets
møde den 17. maj 2023.

Uddrag fra referatet fra den 17. maj 2023:
Michael Fagerlund fremsatte ønske om at få det
pengevægtede afkast for perioden, og ikke som nu
kun det tidsvægtede, da det pengevægtede udgør et
mere reelt billede af afkastet. Ebbe giver ønsket
videre til bestyrelsen.

På stiftsrådets møde den 22. februar påtog Michael
Fagerlund sig at undersøge lovligheden af at
indskyde penge på en konto frem for at tegne
legater, idet det for nuværende giver en bedre
forrentning. Jf. § 12 i Bekendtgørelse om bestyrelse
af kirke- og præsteembedekapitalen er det muligt,
hvorfor Michael peger på en nødvendig justering af
ordlyden i de nye vedtægter: I § 3 om indskud af
kapitaler skal første sætning ændres til "De
deltagende stifter kan indskyde den til enhver tid
værende overskudslikviditet i den fælles
kapitalforvaltning." På den måde har stifterne
mulighed for ikke at indskyde al overskudslikviditet i
den fælles kapitalforvaltning. 

Stiftsadministrationen skriver til Aarhus Stift om
denne ændring og opfordrer i samme ombæring
Stifternes Kapitalforvaltning til også at overveje at
indplacere en del af kapitalen på bankkonti.

Stiftsrådet bedes på mødet drøfte et svar til Jørgen
Nielsen, som beder om en præcisering og uddybning
af bemærkningerne til den tilrettede vedtægt.

Sager:
Stiftsrådet - Stifternes Kapitalforvaltning - Div.
information samt rapporteringer vedrørende 2023
(2023 - 5682)
Stiftsrådet - Stifternes Kapitalforvaltning - Div.
information samt rapporteringer vedrørende 2023
(2023 - 5682)
Stiftsrådet - Stifternes Kapitalforvaltning - Div.
information samt rapporteringer vedrørende 2023
(2023 - 5682)

Bilag:
Lolland-Falsters Stift_5067 416342_31.10.2023,
Referat fra møde den 6. september 2023 i Stifternes
Kapitalforvaltning, Til Lene Møller Krabbesmark,
Lolland-Falsters Stift anmodning om præcisering og
uddybning af bemærkninger til tilrettet vedtægt,

opfattet som, at al kapital skal sættes i banken; det
skulle dog kun være en mulighed sammen med
nuværende praksis med at indskyde
overskudslikviditet i den fælles kapitalforvaltning.
Stiftsadministrationen uddyber dette overfor
bestyrelsen, tillige med en præcisering af, at
stiftsrådet foreslår opgørelse af både tidsvægtet og
pengevægtet afkast, dvs. det pengevægtede afkast
skal ikke være på bekostning af eller i stedet for det
tidsvægtede afkast. Stiftsrådet afventer svar på disse
uddybninger, inden vedtægten underskrives.



Stifternes Kapitalforvaltning

7 - Økonomi: Nyt fra Budgetsamrådet

Til orientering: 
Knud-Erik Rasmussen orienterer om nyt fra
Budgetsamrådet. 

Vedlagt er:
Referat af ekstra møde i Budgetfølgegruppen den
24. august 2023 (om evt. omlægning af
omprioriteringsbidraget)
Referat af møde i Budgetsamrådet den 12.
september 2023 (hvor
omprioriteringsansøgningerne blev gennemgået)
Budgetfølgegruppens indstilling af den 16. oktober
om omprioriteringsmidlerne 2024 (senere tiltrådt af
kirkeministeren)

Sager:
Budgetsamrådsmøder - div. orientering (også fra
Budgetfølgegruppen) (2020 - 19603)
Budgetsamrådsmøder - div. orientering (også fra
Budgetfølgegruppen) (2020 - 19603)
Budgetsamrådsmøder - div. orientering (også fra
Budgetfølgegruppen) (2020 - 19603)

Bilag:
Ekstra møde d. 24. august 2023 -
budgetfølgegruppen - referat - 13-09-2023 093316,
Budgetfølgegruppens indstilling om udmøntning af
omprioriteringsmidlerne 2024, Referat af møde i
Budgetsamrådet vedr. fællesfonden d. 12.
september 2023

Knud-Erik Rasmussen havde forinden fremsendt
referater fra møder i Budgetsamrådet og
Budgetfølgegruppen, hvor det bl.a. fremgår, hvordan
omprioriteringsmidlerne for 2024 er fordelt. Der
arbejdes på en ny bevillingsmodel, hvor
fællesfondsinstitutionerne ikke skal reducere med 2
% hvert år, for så at søge genopretning hvert fjerde
år. Budgetsamrådet anbefaler ophævelsen af 2 %-
bidraget.

8 - Ansøgning: Provstivise workshops om
differentieret vedligeholdelse af kirkebygninger

Til beslutning:
På stiftsrådsmødet den 17. maj 2023 orienterede
biskop Marianne Gaarden om projekt 'Differentieret
vedligeholdelse af kirkebygninger'. I forlængelse
heraf foreslår Marianne, at alle stiftets kirker
screenes efter den model, der er udviklet i projekt
Differentieret vedligeholdelse. Det indebærer et
fælles møde samt en fælles workshop i hvert provsti,
hvor kirkerne kategoriseres ift. brug/kirkeliv og
byggeår med henblik på mulighed for fremtidig
prioritering af div. vedligeholdelsesarbejder.

Marianne Gaarden omdelte afrapporteringen af
projekt ”Differentieret vedligeholdelse af
kirkebygninger” på mødet. Hun introducerede kort
til modellen og uddybede behovet på Lolland-
Falster, hvor kirkerne er af særlig stor
kulturarvsværdi. Sammen med provsterne har
Marianne talt om at foranstalte provstivise
workshops, og som det fremgår af dagsordenen, er
prisen for et samlet forløb 57.500 kr. Stiftsrådet
besluttede at bevilge det fulde beløb til
ansøgningen.
 
Susanne Nielsen gjorde opmærksom på, at de
bygningskyndige forventes at skulle have
timebetaling for deres deltagelse. Det kan i givet fald
blive provstiernes bidrag til finansiering af
workshoppene.



Nationalmuseet skal ikke i første omgang screene
alle kirkebygninger, men kan efterfølgende
involveres, hvis man også ønsker at få udarbejdet
langsigtede vedligeholdelsesplaner og/eller ved
konkrete vedligeholdelsesbehov.

Forud for stiftsrådsmødet vil stiftsrådet modtage en
afrapportering fra projektet, hvor den endelige
model og det samlede værktøj/materiale fremgår.
Det tilgår alle de fem deltagende stiftsråd, og
materialet vil blive lagt på FIN til fri benyttelse.
Marianne Gaarden indstiller, at stiftsrådet bevilger
57.500 kr. til at afholde en lokal workshop i hvert
provsti samt et indledende fælles møde, v.
projektleder Maj Dalsgaard fra FUV.

Budget:
Forberedelse, materialer og afholdelse af workshop:
10.000 kr. + 1.500 kr. i transportomkostninger pr.
workshop. 
Indledningsvis afholdelse af et samlet møde for de
fire provster, provstisekretærer og deres
bygningskyndige: 10.000 kr. + 1.500 kr. i
transportomkostninger
I alt for fire workshops og et fælles formøde, inkl.
transportudgifter: 57.500 kr.

9 - Ansøgning: om Victor Cornelins 125-år festival

Til beslutning:
Stiftsrådet skal tage stilling til ansøgning fra Christian
Steffensen om at dække udgifterne på 9.810,96 kr. til
udformningen og tilvirkningen af mindesten i
anledning af Victor Cornelins 125 år-festival.

Ansøgning med bilag er vedlagt.

Sager:
Stiftsrådet - ansøgning økonomisk hjælp til
mindesten for Victor Cornelins 125-års festival (2023
- 26801)

Bilag:
Aktdokument, CS - CV - 2016-17, Victor Cornelins
mindesten, Faktura - Danske Stenhuggere

Stiftsrådet gav afslag på ansøgningen, idet formålet
ikke falder inden for stiftsrådets pejlemærker.

10 - Ansøgning: Støtte til konference for europæiske
studenterpræster

Til beslutning:
Stiftsrådet skal tage stilling til vedlagte ansøgning fra

 Stiftsrådet bevilgede 5.000 kr. til konferencen.



Studenterpræsterne i Danmark. De søger et ikke
specificeret beløb som et bidrag til afholdelse af
konference for europæiske studenterpræster i
Danmark den 10.-14. juni 2024.

Sager:
Stiftsrådet - Ansøgning om støtte til konference for
europæiske studenterpræster (2023 - 32799)

Bilag:
Ansøgning fra studenterpræsterne i Danmark

11 - Ansøgning: Støtte til bogudgivelse: De store
linjer og de mange stemmer i Bibelen

Til beslutning:
Stiftsrådet skal tage stilling til ansøgning fra Gertrud
Yde Iversen, ph. d. i Ny Testamente og
fængselspræst og Kirsten Nielsen, professor
emeritus og dr.theol., om støtte til udgivelse af
bogen: De store linjer og de mange stemmer i
Bibelen. En indføring. Der søges om 10.000 kr.

Ansøgning med bilag er vedlagt.

Sager:
Stiftsrådet - Støtte til bogudgivelse: De store linjer og
de mange stemmer i Bibelen (2023 - 31862)

Bilag:
Lolland-Falsters stiftsråd final, Budget Indføring i
Bibelen (Eksistensen okt 2023)

Stiftsrådet gav afslag på ansøgningen.

12 - Menighedsrådsvalg 2024

Til drøftelse:
På forslag fra stiftsrådsformand Susanne Møller
drøftes forhold vedrørende menighedsrådsvalget på
hvert møde frem mod valget i 2024. Formålet er
videndeling om opmærksomhedspunkter og
initiativer og evt. konkret handling ved behov.

Susanne Møller anførte, at der er behov for
opsøgende arbejde inden orienteringsmødet, for at
skaffe nye medlemmer til menighedsrådene. FUV
har lavet et undervisningskoncept for menighedsråd,
så medlemmerne klædes på til det opsøgende
arbejde. Susanne foreslår, at stiftsrådet sammen
med distriktsforeningen står bag et arrangement
sammen med FUV i januar 2024. Det forventes at
blive af en beskeden udgift. Det var der opbakning
til, så stiftsadministrationen tager kontakt til FUV
herom.
 
Landsforeningen planlægger et mere teknisk kursus i
marts, om hvordan valget gribes an rent praktisk. Det
betaler distriktsforeningen for.
 
Anders Lauritsen opfordrer stiftsadministrationen til
at lave historier/interviews med
menighedsrådsmedlemmer, som kan bringes i
Folketidende. Det var der opbakning til fra det øvrige
stiftsråd, så opgaven gives til stiftets (nye)



kommunikationsmedarbejder.

13 - Orientering fra Folkekirkens Nødhjælp

Til orientering: 
May-Brit Buchardt Horst orienterer om nyt fra
Folkekirkens Nødhjælp.

Der var afbud fra både Maj-Brit Horst og hendes
afløser Anne Hopkins til sidste møde i Folkekirkens
Nødhjælp, og der er endnu ikke kommet referat fra
mødet. Derfor intet nyt.

14 - Orientering fra stiftsudvalgene:
Religionspædagogisk udvalg

Til orientering: 
Ebbe Balck Sørensen informerer om nyt fra
Religionspædagogisk udvalg.

Ebbe Balck Sørensen oplyste, at der ikke har været
møde i udvalget siden sidste stiftsrådsmøde, så intet
nyt derfra. Ebbe mindede om, at
religionspædagogisk konsulent Ida Rolle deltager på
stiftsrådets strategimøde i december.
 
Ang. Koks i konfirmandstuen, så blev det opklaret på
mødet, at konferencen er målrettet
stiftsrådsmedlemmer, og kurset af samme navn er
målrettet præster (det har biskoppen gjort
obligatorisk i Lolland-Falsters Stift). Stiftet beder Ida
Rolle om at spørge udvalget, om nogen vil deltage i
konferencen (tilmeldingsfristen er dog udløbet).

15 - Orientering fra stiftsudvalgene: Det
mellemkirkelige stiftsudvalg

Til orientering: 
Anne Birgitte Reiter informerer om nyt fra Det
mellemkirkelige stiftsudvalg.

I Anne Reiters fravær oplyste Steen Henriksen, at der
var møde i udvalget i starten af november, hvor
Anne Reiter orienterede fra Det Lutherske
Verdensforbunds generalforsamling i Krakow.
 
Der er forbønsgudstjeneste på søndag den 26.
november, hvor biskoppen prædiker og der er
foredrag ved Klaus Viwel bagefter.
 
Adrian Friis deltager som stiftets repræsentant i
årets KMS-konference.
 
Udvalget ønsker at overføre et mindre forbrug på
budgettet til næste år, til et foredrag med Rasmus
Birkerod om Israel-Palæstina-konflikten. Det finder
sted den 24. januar 2024 kl. 16.30 i Sognets Hus. Der
overføres ikke budgetter fra år til år, så udvalget skal
til en start bruge næste års budget. Et eventuelt
merforbrug i 2024 kan i stedet finansieres af
stiftsrådets opsparing.
 
Sognepræst Rebekka Kristensen har trukket sig fra
udvalget. Da der er overvægt af præster i udvalget,
var der enighed om, at det ville være godt med et
lægt medlem. Ole Munksgaard blev foreslået.

16 - Orientering fra stiftsudvalgene: Kirken i
sommerlandet

Til orientering: 
Anders Martin Lauritsen informerer om nyt fra
kirken i sommerlandet.

Anders Lauritsen oplyste, at der ikke har været møde
i udvalget siden sidst, men det skal der være i den
kommende uge i Bandholm. Emnet er næste
sommers indsats, fx kommunikation på stiftets
hjemmeside om sommeraktiviteter i kirkerne.



17 - Orientering fra stiftsudvalgene: Gudstjeneste-
og liturgiudvalget

Til orientering: 
Palle Jacobsen informerer om nyt fra Gudstjeneste-
og liturgiudvalget.

Palle Jacobsen orienterede om, at der har været
møde i udvalget den 7. september, med kun tre
deltagere. Udvalget ser ikke selv, at det kan bidrage
til mere end hvad liturgisk konsulent Mette Marie
Trankjær og Hans Måløv har arbejdet med, plus at
der nu er nedsat Liturgisk Forum. Udvalget betragter
herefter sig selv som ”hvilende”, og hvis det bliver
aktuelt, kan arbejdet genoptages. Måske når der er
nedsat nye menighedsråd efter valget, som skal
klædes på til arbejdet (kan evt. tænkes sammen med
lægmandsgudstjenester).

18 - Orientering fra formanden

Til orientering: 
Nyt fra stiftsrådsformand Susanne Møller, herunder
om deltagelse i det fælles stiftsrådsmøde den 28.
oktober 2023 (deltagerliste vedlagt) samt konference
om dekorum i Vejle den 8.-9. november 2023.

Sager:
Fællesmøde for alle stiftsrådsmedlemmer lørdag den
28. oktober 2023 (2023 - 4004)

Bilag:
Deltagerliste for det fælles stiftsrådsmøde lørdag
den 28. oktober 2023

Susanne Møller orienterede om det fælles
stiftsrådsmøde i København med ca. 50 deltagende
(Susanne var eneste deltager fra Lolland-Falsters
Stift). Det var et godt møde om inddragelse af
folkekirkelige parter i kirkelige anliggender; særligt
vil man gerne have mere indflydelse på folkekirkens
økonomi. Næste år holdes mødet i Aalborg.
 
Nogle stifter har lavet en vejledning til ansøgere. Det
kan administrationen overveje til brug på
hjemmesiden; dog modtager vi ikke så mange
ansøgninger som stiftsråd med en langt større
økonomi.
 
Susanne har mødtes med teologistuderende på
Aarhus Universitet i forbindelse med Læs teologi og
bliv præst. De studerende var glade for studiet, men
betænksomme ved præstegerningen, da arbejdet
bliver talt ned (af lægfolk). Men dem der har været i
praktik var glade for det. De studerende vil ofte
gerne ud og få andre erfaringer, inden de søger et
præsteembede. Det ses også på ansøgernes alder,
når vi søger præster.
 
Endelig har Susanne siden sidst deltaget i
dekorumkonference. Første dag handlede om jura;
det var mest relevant for præster og jurister. Men
derefter handlede det om mediernes indflydelse på
grænsen mellem arbejdsliv og privatliv. Det var
relevant for alle og væsentlig for at forstå, hvordan
præster kan have svært ved at skærme privatlivet i et
offentligt embede.

19 - Orientering fra biskoppen

Til orientering: 
Nyt fra Biskop Marianne Gaarden, herunder om ny
kommunikationsmedarbejder (som præsenteres på
strategimødet i december) samt møde(r) i
Herredskirke Kirke.

Marianne Gaarden oplyste, at stiftet har ansat
journalist Bjørn Themsen som presse- og
kommunikationsmedarbejder, han er inviteret til at
deltage i strategimødet i december.
 
Der har lige været bestyrelsesmøde for alle
kirkemusikskolerne i København. De indgår i
liturgiarbejdet sammen med FUV.
 
Sidste år gav Marianne dispensation til nedsat
gudstjenestefrekvens grundet energikrisen, under
forudsætning af, at der blev afholdt alternative
aktiviteter. Erfaringerne har vist, at kirkegangen ikke
faldt, når gudstjenester blev flyttet eller samlet, men
det kneb med at lave alternative arrangementer,



ofte pga. organisters rammetidsaftaler. I øvrigt er der
mangel på organister og det bliver kun værre, det
forstærker problematikken.
 
Præstesituationen i stiftet og nationalt: Der er
omkring tre ansøgere pr. stilling, ofte flere ved
genopslag. Optaget er faldende på teologistudiet,
men til gengæld er der større søgning på § 1a-
studiepladser. Det ses også ved, at
gennemsnitsalderen er stigende på
pastoralseminariet.
 
Marianne er på opfordring gået med ind i Resam
Forum. Det er et spændende forum og særdeles
relevant med den optrappede konflikt mellem Israel
og Palæstina.
 
Der er konference næste år på Christiansborg om
folkekirkens indre og ydre forhold. Den afholdes
dagen før St. Bededag og er åben for alle.

20 - Eventuelt

 

Michael Fagerlund takkede for godt samarbejde på
dette sit sidste møde i stiftsrådet. Han holder
afskedsgudstjeneste den 3. december kl. 14.30 i
Klosterkirken. Bagefter er der afskedsreception.
Stiftsrådet får tilsendt en invitation.

21 - Klimakortlægning af folkekirken

Til orientering:
Mødet afsluttes med deltagelse af Folkekirkens
Grønne Omstilling, der orienterer om den aktuelle
klima- og biodiversitetskortlægning af folkekirken,
der også vedrører provstier og sogne i Lolland-
Falsters Stift.

Jesper Rønn Kristiansen gav stiftsrådet en kort
indflyvning i klimaarbejdet, funderet i Folkekirkens
Grønne Omstilling. Helt aktuelt om den pågående
klimakortlægning af folkekirken, hvor også sogne i
Lolland-Falsters Stift er udvalgt til deltagelse i
dataindsamlingen. Udover CO2-kortlægning handler
det også om biodiversitet, både på kirkegårde og
folkekirkens jorder i øvrigt.
 
Til slut introducerede Jesper stiftsrådet til det nye
kortværktøj over folkekirkens jorder, hvor man kan
se, hvor folkekirken ejer jord, og hvad der er på
arealerne. Fx skov, lavbund, konventionel eller
økologisk drift.
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Palle Jacobsen (pallejacob@gmail.com) Steen Erik Henriksen
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Susanne Høegh Nielsen
(snkh2208@privat.dk)

Susanne Møller (susanne@nl70.dk)
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Trine Frydkjær Paulsen
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